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REDAKTIONELLT

Manusstopp för nästa nummer av VASA NYTT är den 28 februari 2025.
Skicka gärna in ditt material under hela perioden fram till manusstopp!
Material till kommande nummer sänds till Catherine Bringselius Nilsson eller Göran 
Nilsson, adresser finns på sista sidan. 

För dig som skickar in via e-mejl:
Texter:
Skriv ett reportage för varje möte.
* Använd enbart standardtypsnittet för ditt program.
* Använd MicroSoft Word, OpenOffice Writer eller liknande och spar din text som 
.doc, .docx eller liknande.
Bilder:
* Skicka in varje bild som en egen fil!
* Lägg inte bilderna i Word-dokumentet!
* Använd filformatet JPG med högsta kvalitet.
* Har du tagit bilder med digitalkamera, skicka då in originalfilen.
Bildtexter:
Alla bildtexter som hör till ett reportage skall skrivas antingen i en egen fil eller längst 
ner efter reportagetexten.

För dig som INTE skickar via e-mejl:
Bilder:
Bilder skall skickas in på papperskopia. 
Tänk på att vi inte kan skicka tillbaka insänt material!
Bildtexter:
Alla bildtexter skall finnas på ett separat papper eller i slutet av rapporten.

Kära vasavänner

Var tar tiden vägen? Jag tycker att tiden bara 
går fortare och fortare, nu är vi inne i de-
cember månad och det känns inte som det 
var så länge sedan jag satt här och skrev om 
vildsvinen som varit i vår trädgård. Vildsvi-
nen ät nu förhoppningsvis överlistade med 
ett elstaket runt hela tomten,

Arbetet med att bilda DL 22 fortskrider, vi 
har haft ett gemensamt ER-möte i Ljungby 
där mycket diskuterades, det är en hel del 
saker som skiljer sig åt i de båda distrikten 
och det gäller att komma överens om vilka 
saker som är det bästa att ta med sig in i 
DL22.

Åsikterna skiljer sig åt på vissa punkter och 
det gäller för båda distrikten att komma 
fram till det bästa alternativet.
Vi har också börjat att planera för distrikts-
mötet som kommer att hållas Kristi him-
melsfärdshelgen i Ljungby.

Då kommer de båda distrikten att ha var-
sitt distriktsmöte på Dl 19 torsdagen och 
Dl 20 på fredagen och då kommer de båda 
distrikten att läggas ner för att på lördagen 
starta det nya gemensamma Dl 22.

Jag har förstått att arbetet med att utnämna 
nya tjänstemän i logerna går ovanligt trögt 
hos vissa, det är väldigt tråkigt och har lett 
till att loger fått lägga ner trots gott om 
medlemmar. Vi måste alla dra vårt strå till 
stacken om vi ska överleva som ordenssäll-
skap. Vi måste våga att ta på oss uppdrag 
och alla vi andra måste ställa upp och hjäl-
pa de som gjort detta.

Julen närmar sig, vilket man inte kan tro 
om man tittar ut, det har varit en helt otro-
lig höst utan kyla och snö. Den 22 novem-
ber kom det dock en rejäl omgång här i 
Skåne och genast blev det kaos i trafiken. 
Vi vänjer oss nog aldrig.

Jag och min hustru Heidi önskar er alla en 
riktigt God Jul och ett Gott Nytt År.

Mats Holmberg 
Distriktsmästare DL 20

(Foto på framsidan: GN)

Bildplacering:
Om du vill ha en bild på en speciell plats i texten, skriv in en kommentar i texten, 
exempelvis: <Bild 1>.
Och lägg aldrig  in bilderna i texten! De skall vara separata! Det blir mycket lättare 
för dig och det blir lättare för mig!

Tillägg:
För att få en tydlig bild i tryck måste upplösningen vara 300 dpi. Men, om 
upplösningen är 72 dpi, vilket är den upplösning som bildskärmen och många 
kamerabilder har, måste bilden vara minst 27 cm bred för att platsa i en spalt. Så jag 
upprepar: skicka in originalfilen från din kamera! Så tar jag hand om den.
Göran Nilsson / red

Besök Distriktslogens 
 hemsida på

www.vasaorden.se

DISTRIKTS-
MÄSTAREN
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Kära Vasavänner!

Ute är mörkt och kallt
i alla husen
Lyser nu överallt
de tända ljusen.
Nu kommer någon där
jag vet nog vem det är.
Sankta Lucia, Sankta Lucia

Det är mörkare och kallare och snart lyser 
det extra mycket ljus från varje hus, vilket 
är underbart vackert och mysigt. 
Själv så älskar jag julen och allt vad som hör 
den till och JA det har jag nog alltid gjort.
För sången som jag skrev här i början sjöng 
jag som femåring för föreståndarinnan för 
en presentbutik i Tomelilla, hon hette Jutta 
Andrén. Som tack fick jag en plansch med 
texten 
JULEFRID I HUSET
Såklart finns denna plansch kvar än i dag 
och den sitter varje jul på väggen i vår hall.
Här hemma växer det ena jullandskapet 
fram efter det andra. Gert, min man, har 
redan satt upp en del julbelysning utom-
hus men känner jag honom rätt så lär det 
komma mer…

På lördag den 30/11 ska vi i familjen stöpa 
ljus vilket vi har gjort i nästan alla år sen jag 
var liten. De första åren var det hemma hos 
min farmor & farfar på stationen i Rav-

lunda. Efter att ha gjort det ett par år hos 
mamma & pappa har jag tagit traditionen 
hem hit till Blentarp. Alltså på lördag sam-
las vi för att först knyta våra ljus för att sen 
stöpa dem, de blir mest trearmade grenljus, 
röda. Fika blir det såklart också tid till, vi 
tar dagen till det.

På tal om mamma & pappa, jul och Jutta 
Andrén… en liten kul sak är att strax innan 
jul får mamma & pappa nycklarna till sitt 
nya hus i Tomelilla. Vet ni vad gatan heter 
som de ska flytta till Yngve Andréns väg. 
Yngve var Juttas pappa. Asså vilket sam-
manträffande. Jag har alltid sagt att där är 
en mening med allt som sker.

Jag tror att jag har världens bästa jobb, 
förskollärare. Att jobba i skolan, förskolan 
eller fritidshem nu i december månad är 
något av det roligaste och mysigaste man 
kan göra. 
Eller att sätta ihop ett julspel och att få 
agera Tomtemor tillsammans med mina 
systrar och bröder i Logens styrelse på vårt 
Julmöte, det är också så kuligt. 

Som ni ser så har jag en hel del att göra så 
om det är så att ni ringer och jag inte sva-
rar så prata in ett meddelande. Sen ska jag 
också vara ärlig, att det inte alltid är som 
jag svarar om det är ett nummer jag inte 
känner igen.

Efter ett mycket händelserikt år med en 
uppsägning från en 30 årig tjänst, en fan-
tastisk resa till USA med bl.a. besök i Bis-
hop Hill, nya spännande arbetsplatser och 
många roliga och härliga möten med både 
nya och gamla Vasavänner. Med detta i ba-
gaget så ser jag fram emot ett nytt positivt, 

Vasasyskon!

Min bästa årstid är inte hösten, fast detta år 
har det varit en härlig tid. Mina dahlior har 
blommat och har varit fantastiska längre än 
vanligt. Än så länge i skrivande stund finns 
det fina krysantemum i min trädgård. Just 
nu idag, regnade det under natten sedan 
kom lite frost på morgonen och nu skiner 
solen med kylig vind. Som ni förstår lever 
och gläds jag mycket av min trädgård och 
allt som det innebär. Man får liksom kraft 
därifrån till allt annat.
Nu som pensionär sedan i somras har jag 
kommit in i en ny fas i livet. Mitt aktiva liv 
bland mina vänner och föreningslivet visar 
sig på många sätt.
Tyvärr har månaderna inte mer än 4 lörda-
gar så många besök i andra Loger har det ej 
blivit fast min önskan var det. Det får bli 
nästa års nyårslöfte.
Något som vi alla kan ha med oss är att 
inte glömma prata om vår Orden, så flera 
kan bli intresserade. Ta chansen att besöka 
andra Loger, det är alltid givande, både att 
träffa andra vasasyskon, men även se hur 
deras Logemöten fungerar.
Vad som kommer att hända nästa år, 
kommer att bli omtumlande vad som 
än händer. Gruppen som försöker att 
få ihop 2 distrikt till 1 har det inte lätt. 
Har förstått att det finns många fråge-
tecken ännu som skall sättas på plats. På 

spännande och lärorikt VASA ÅR tillsam-
mans med er alla.

Nu avslutar jag med att önska er alla en 
riktigt härligt GOD JUL 
och ett
fantastiskt spännande och händelserikt
GOTT NYTT VASA ÅR

I Sanning och Enighet
Britt Lantz
VDS

VICE 
DISTRIKTS-
SEKRETERA-
REN

DISTRIKTS-
KULTUR-
LEDAREN
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Ordensyskon!

Sitter och skriver samt tittar ut, ser solen ly-
ser från nästan klarblå himmel. Förstår att 
det bara är en tillfällighet, denna morgon 
var det frost på taket, meteorologen har 
även förvarnat om att även södra Sverige 
kan se några vita flingor dyka upp, själv 
tycker jag det kan vänta några veckor men 
naturen har gått i vintervila. Flyttfåglarna 
har insett att det är hög tid att ge sig av till 
varmare breddgrader. Kanske även någon 
annan går i de tankarna. 
Nu har snart alla Logerna beslutat om sina 
budgeter och vilka befattningar tjänstemän-
nen skall besitta inför nästa år. Hoppas det 
inte blir för stort problem, för att inneha en 
tjänstemannapost innebär att man lär sig 
mer om arbetet och vad som gäller i Vasa 
Orden av Amerika, vilket är lärorikt.       Så 
var inte oroliga att hjälpa till med arbetet 
i Logerna. Planerna inför nya inspirerande 
aktiviteter som för oss tillsammans och för-
hoppningsvis skaffa nya Vasasyskon. Var 
inte rädda för att sprida information om 

Vasa Orden av Amerika. Gör så mycket re-
klam ni kan, kanske det kan tända ett ljus 
hos någon. I vår Loge i Tomelilla har vi bra 
kontakt med lokaltidningarna som vi får 
in artiklar under föreningsnytt, detta ger 
spridning om vårt arbete i Logen och per-
soner som man träffar på ”byn” uppskattar 
och tycker det är trevligt att läsa.
Nästan varje gång får vi med en bild ock-
så. 
Gruppen som jobbar med sammanslag-
ningen av DL 19 och DL 20 har ett tufft 
jobb, det är nog så mycket mer att tänka 
på, mer än vad vi kan föreställa oss. Även 
framtidskommittén har det kämpigt att 
få ihop tankarna. Jag önskar alla lycka till, 
samtidigt som jag önskar alla Loger lycka 
till med sina framtidsplaner.
Jag vill också att alla Vasasyskon skall ha 
det bra och möt alltid varandra med ett le-
ende och hjärtat på rätta stället. Och fram 
för allt var rädda om varandra och tänk att 
tomten blir glad.
GOD JUL och GOTT NYTT ÅR.
I Sanning och Enighet

Bengt-Arne Åstradsson / FÖM

distriktsmötet i maj skall allting vara klart.                                                                                                                     
Med detta vill jag önska er alla en trevlig, 
skön julhelg, så ses vi till nästa år. God Jul!
I Sanning och Enighet

DKL Gull-May Åstradsson 

Kära Vasa vänner. 
Tänk att detta år snart är slut, vart tar tiden 
vägen. Inte ens en vinterkänsla har kommit 
till oss, vädermässigt. 
Vi har haft glädjen att träffa många av 
er på olika Vasa träffar, bl.a. Tomelillas 
70 årsjubileum och Göteborgs 100 
årsjubileum. Det är så roligt när vi ses.  
Vi hade även ER-mötena i september på 
samma plats, Ljungby, mycket värdefullt 
att träffas och umgås mellan mötena. Tack 
för gott samarbete oss emellan.  
Kurt och jag vill önska er alla en riktigt 
GOD JUL och ett lyckosamt Nytt år 
2025. 

I sanning och enighet 

Maggie Ahlin Thelin 
DM DL19 

FÖRTRO-
ENDEMAN I 
DISTRIKTET

DM FÖR 
DISTRIKTS-
LOGEN 
NORRA 
SVERIGE 
NR 19
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Logen Göteborg nr 452, 100 år 1924 – 
2024 Sveriges första loge fyllde 100 år i 
ÄDELMOD SANNING ENIGHET: 
Vädret bidrog till att det blev en verkligt 
lyckad helg, 25 gr i luften, inga ytterkläder 
behövdes. LL Göteborg nr 452 hade lagt 
ner ett otroligt arbete för att göra arrang-
emanget som 100 års-firande loge på allra 
bästa sätt.
Vi åkte ner fredag em. för att vara på plats 
och utvilade när vi skulle börja festandet. 
Fredag kväll rekognoserade vi i området 
runt i Nordstan och letade upp Kronhu-
set och Börsen på Gustav Adolfstorget. Vi 
hade fem minuters väg till Börsen från Ho-
tell Europa som ligger i Nordstan. Efter-
som jag gått min specialpedagogutbildning 
i Gbg känner jag mej som hemma i stan.
Kl. 14 började högtidslogen i Kronhuset. 
Vi minglade runt och hälsade på alla som 
var intresserade av att bekanta sig med 
främmande vasasyskon. Ordförande sy Bir-
git Hellström och CM-paret var sy Connie 
Grön och br Håkan Hellström uppmärk-
samma på alla 150 gästerna och hälsade 
välkommen. 
Det var så roligt att se att vi är ganska 

många som gillar Vasa-Orden av Ameri-
ka. Från vår loge kom FDM sy Catherine 
Bringselius Nilsson och FDK br Göran 
Nilsson. De skulle vara med på högtidslo-
gen. Sy Catherine som FDO hade hon fått 
uppdraget att representera vår loge LL Nr 
628 av Ordförande br Ole Torffvit. Vi hade 
ett standar och ett telegram med oss som 
Sy Catherine överlämnade under punkten 
logens väl.
Logearbetet såg ut som sig bör: upptagande 
av lösen. Gästande ordensmedlemmar in-
tog sina platser först. CM br Håkan Hell-
ström och CMA sy Connie Grön införde 
först alla ordförande, distriktsdeputerade, 
distriktstjänstemän, Distriktsmästare, Stor-
logetjänstemän och sist vandrade USA de-
legationen in, alla ledsagade av musik. Fan-
paraden genomfördes på ett värdigt sätt.
Ordens väl: en medlem fick märke för 25 
års medlemskap, 1 person för 50, en för 60 
år och slutligen en för 65 år. 
Stormästaren från USA berättade att arbe-
tet för att stärka banden mellan USA och 
Sverige pågått i 100 år. 
Bland talarna fanns en medlem från LL Nr 
589 Hans Ögren som var 90 år. Efter ho-
nom kom sy Catherine Bringselius Nilsson 
som överlämnade vårt standar och gratu-
lationsdiplom. Sy Catherine talade utifrån 
temat: ”Var är hemma någonstans…”

Från logen Tomelilla nr 631 O Sy Carola 
Örnhed överlämnade standar, diplom och 
penninggåva till Bishop Hill. Hon talade 
utifrån ”Nu är det gott att leva…” Lin-
köping nr 66 överlämnade gåva till Vasa-
arkivets vänner.
Listan över gratulanter kan göras lång men 
jag slutar här. O sy Birgit Hellström tacka-
de för alla uppvaktningar och tal som hölls 
från alla närvarande LL och gäster. Hon sa 
bl. a att logen Gbg hade 500 medlemmar 
1924.
Kl. 18.00 förflyttade vi oss till Börsen. Det 
var en promenad på 8 minuter.
Mingel och ett glas mousserande i de fina 
trapphusen fram till 18.45 då vi skulle inta-
ga våra platser för att Monarken skulle göra 
sin entré. Det var knäpptyst när Carl XVI 
Gustaf steg in i salen. Han ledsagades till 

sin plats av CMA sy Connie Grön. Bords-
dam var Distrikt nr 19 DM sy Maggie 
Thelin.  Innan vi satte oss löd ” Ur svenska 
hjärtans djup en gång en samfälld och en 
enkel sång som går till kungen fram, var 
honom trofast och hans ätt gör kronan på 
hans hjässa lätt och all din tro till honom 
sätt Du folk av frejdad stam.”
För uppträdandet mellan talen och rät-
terna svarade en musikaliska  underhåll-
ningsgrupp Duratrion med solisten Julia 
Carlström. Förrätten serverades kl. 19.30, 
huvudrätten 20.30, dessert 21.50 Kl 22.55 
serverades avslutnings kaffet. Det var sagt 
att Kungen skulle gå kl 23.45. När han 
reste sig skulle vi alla resa oss men han gick 
inte förrän kl 24. 15 vilket måste tyda på 
att han fann måltiden, underhållningen 
och sällskapet njutbart. Jubileet led mot 
sitt slut. Magnus och jag gick långsamt till-
baka till hotellet i den ljumma kvällen och 
funderade över vad vi varit med om. En all-
tigenom lyckad weekend i Göteborg där vi 
fick uppleva ÄDELMOD, SANNING och 
ENIGHET.
Kära vasavänner för en mer utförlig redo-
visning av jubileet googla på Logen Göte-
borg nr 452 och titta/ läs på bilder/repor-
tage. Läs också kungens tal som var väldigt 
uppriktigt och ärligt.
Monica Jernetz LH 628

DM DL 19 Maggie Ahlin Thelin och Carl XVI Gustav..

Styrelse och tjänstemän i Logen Göteborg nr 452.

LOGEN  GÖTEBORG 100 år
se Konungens högtidstal sid. 16
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Lördagen den 7 september 2024 går till 
historien, inte bara som en av de varmaste 
dagarna i september någonsin, utan fram-
för allt firandet av Göteborgslogens 100-års 
Jubileum. Detta jubileum som vi i styrelsen 
har lagt ner flera år, dagar och timmar på 
av planering och förberedelser, genomför-
des med bravur.
Under Högtidslogen, som inledde firandet, 
deltog totalt 160 Vasamedlemmar. Med-
lemmar från vår egen loge, Lokalloger och 
Distriktsloger i både Norra och Södra Sve-
rige samt från USA och Kanada. Storlogens 
Exekutiva Råd var närvarande plus ytterli-
gare några Storloge- och Distriktsloge- och 
Lokallogerepresentanter både från USA 
och Kanada.
Vi fick se en mycket högtidlig fanparad ge-
nomförd av medlemmar från Logen Sköv-
de nr 626; Kjell Isaksson, Rigmor Jonsson, 
Jan-Olof Sköld och Marianne Andersson. 
Som prologläsare tjänstgjorde vår egen 
medlem, Sy Birgit Lindblad.
Sy Karin W Benesch, kvällens tjänstgö-
rande PS, läste upp inkomna telegram och 
summerade logens 100 år som hon på ett 

jubileum år 2034.
Därefter avslutade Distriktsmästare Mag-
gie A Tehlin med tack till alla som deltagit 
i vårt firande och till kvällens underhållare 
samt överlämnade en ros till var och en. Sy 
Maggie tackade även Jubileumskommit-
tén som arrangerat Jubileumsfirandet och 
överlämnade även en ros till var och en i 
kommittén.
När vi avslutat banketten lämnade Kungen 
och hans följe, 15 minuter över utsatt pro-
gramtid, vilket var en ovanligt positiv hän-
delse i sig. Detta kan bara tolkas som ett 
mycket gott betyg till arrangemanget.
Jag hoppas att ni som deltog i vårt firande, 
känner er nöjda och att ni hade en riktigt 
trevlig kväll i gemenskap med andra vasa-
syskon och övriga gäster.
Jag tackar alla som förgyllde kvällen med 
sin närvaro. Av allt surr och skratt i salen, 
kändes det att trivselfaktorn var hög, som 
den ofta är när vi umgås i våra loger och 
mellan våra loger.
För oss i Jubileumskommittén var det vik-
tigt att alla skulle få ett oförglömligt minne 
från denna dag, vilket jag hoppas att alla 
fick.
Birgit Hellström 
Ordf

Kevin De Feo, Distriktsmästare Maggie A 
Thelin, Fd Distriktsmästare / Distriktslo-
gens Hedersmedlem Ewa Pilhammar samt 
Vice Ordförande Roger Larsson, Logen 
Gotland nr 624.
Kvällens supé varvades med underhållning, 
vilken inleddes av vår egen medlem och 
konsertpianist Patrick Holming tillsam-
mans med trumpetaren Lars-Olof Eriks-
son.
Därefter framförde Duratrion; Anders 
Wängdahl, Tobias Ahlsell och David 
Lundqvist tillsammans med solist Julia 
Carlström, sång och musik från musikalen 
Kristina från Duvemåla. Kapellmästare var 
Mats Sköldberg.
Mellan talen och desserten underhölls vi 
med sång och musik av Julia Carlström 
samt Duratrion.
Som sista underhållningspunkt under kväl-
len framförde Duratrion flera sprudlande, 
svängande och medryckande musikstyck-
en, som alla gäster, inklusive H M Kon-
ungen, roades av.
Kvällen avslutades med ett tack från un-
dertecknad till vår fantastiska kommitté för 
allt nedlagt arbete och med överlämnande 
av stafettpinne till Logen Stockholm med 
lycka till inför deras kommande 100-års 

excellent sätt beskrivit i vår Jubileumshis-
torik.
Fyra medlemmar tilldelades årsmärken; Sy 
Gunnel Svensson, 25-års märket, Br Vin-
cent Höjer 50-års Jewel, Sy Irene Hagalm 
60-års Jewel, samt Br Per-Hugo Kristens-
son, 65-års Jewel.
Logen uppvaktades med tal, presenter, 
telegram och gåvor till Vasa Arkivet samt 
många fina gratulationshälsningar.
Banketten som följde på Börsen senare un-
der kvällen blev en mycket fin tillställning. 
Utöver våra Vasamedlemmar gästades vi av 
Hans Majestät Konungen, Landshövding 
Sten Tolgfors med hustru Karin Larsson, 
Kommunfullmäktiges Ordförande/Borg-
mästare Aslan Akbas med hustru Schikran 
Barkarmo samt Kanadas Honorärkonsul 
Magnus Andersson. Dessutom närvarade 
H M Konungens Adjutant, Övlt Jonas 
Hassel.
Under kvällen hälsades vi först välkomna 
av kvällens värd, vår Distriktsmästare Mag-
gie A Thelin. Därefter höll Borgmästaren 
Aslan Akbas ett tal och hälsade oss välkom-
na till staden Göteborg och till Börsen. Vi 
serverades god mat och goda drycker, och 
vi fick lyssna på trevliga tal från vår Stor-
mästare John Hanright, Storlogens kassör 

Catherine Bringselius Nilsson   Sy DM Maggie Ahlin Thelin  Br Stormästare John Hanright
Gull-May och Bengt-Arne
Åstradsson                                Marie och Olle Wickström      Inger och John Hanright

LOGEN  GÖTEBORG
100 år
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Logen Kärnan hade sommarträff på 
Kullaberg den 30 augusti -24.
Det är tradition att Logen Kärnan inbjuder 
till grillning på Kullaberg. Ett 30-tal 
logesyskon från Logerna Kärnan och 
Höganäs fick en helt underbar eftermiddag. 
Sy Eva Tullberg hälsade välkommen 
och berättade historien om gården. Br 
Krister Fritzon och br Christer Pålsson 
var behjälpliga med grillningen. Efter 
en gemytlig lunchstund kunde vi delta i 
tipspromenad i den vackra omgivningen. 
Frågorna var aktuella kring politik, VM 
och Vasa Orden. Väl hemkomna var det 
dags för kaffe och äppelkaka, som Eva 

Vid grillen br Christer P, br Krister F, sy Birgitta och sy 
Gunilla..

Vid bordet bl.a. sy Gudrun, sy Pia, sy Anna-Brita och sy 
Gugge.

Vid bordet bl.a. sy Eva, br Ulf-Peder sy Kristina, br Kjell och 
br Bo.

Sy Kristina, sy Gunilla och br Hans bjuder på drink.

Vacker bordsdekoration.

bakat. Sedan var det dags för lite lekar. Här 
gällde det att hänga tvätt snabbast, mäta 
rätt längd på snöre, mäta vattenmängd 
och flytta ärtor genom sugrör. Det blev 
riktigt roligt och alla kunde vara med. 
Vi tackar sy Eva och sy Jeanette för en 
härlig sommareftermiddag.

från Logen Kärnan deltog. Vidare 
berättade sy Eivor om sommarens 
aktiviteter som vår ”Gökotta”, Sverige-
Amerika mötet i logen Höganäs och 
sommarträffen i Ängelholmslogen, som 
samlade ett 80-tal logesyskon från olika 
loger.
Efter ljussläckning med musik ”Nu 
har jag fått den jag villa ha” och uttåg 
till musik av Adlerberg, samlades vi 
för drink och mingel. Kvällens meny 
var Ansjovispannacotta, som sy Ulla 
lagat. Kvällen huvudrätt var krämig 
kasslergratäng med ostsås och ris.
Den utlovade bokpresentationen om nya 
böcker utgick. Istället sattes logen på prov 
med en klurig ordlek. Efter avtackning 
av gruppen och lottdragning skildes vi åt 
efter en fin kväll i logen Kärnan. 

Logen Kärnan hade ”Systrarnas afton” 
lördagen den 12 oktober -24.
O sy Gygge Lindman kunde hälsa ett 30-
tal logesyskon välkomna och speciellt 
våra gäster DD br Bertil Pålsson med 
hustru sy Lena, som i kväll också ställde 
upp som CM och CMA. Dessutom 
hälsades VDS sy Britt Lantz från logen 
Tomelilla, sy Ingva-Britt Allbratt och br 
Arne Tönnesson från logen Örkelljunga 
välkomna.
En stämningsfull och vacker parentation 
genomfördes för sy Ulla Pålsson, som 
verkat i logen på de flesta posterna under 
mer än 40 år. Efter tal och musik hedrade 
sy Ulla med en tyst minut.
 
LH sy Eivor berättade om ”Tysta Maria”, 
som nu spelas på Storan. Den verkliga 
Maria var folkskollärarinnan Nanny 
Palmqvist, som bl.a. bedrev läsesalong 

Logen Kärnan hade kulturmöte 
lördagen den 14 september -24.
O sy Gugge Lindman kunde hälsa ett 
30-tal logesyskon välkomna och särskilt 
gästerna DD br Bertil Pålsson med 
hustru sy Lena från Logen Nybyggarna, 
O sy Anna-Brita Martinson från Logen 
Höganäs och sy Inga-Britt Allbratt och br 
Arne Tönnesson från Logen Örkelljunga.
En vacker och stilfull parentation 
genomfördes för br Lasse Johansson, 
som verkat i logen nästan 50 år. Efter tal 
och musik hedrades br Lasse med en tyst 
minut.
Logen kunde hälsa sy Lilian Karlsson 
välkommen som återinträdd medlem.
LH sy Eivor Höörgren berättade om 
logemöte och bankett, när Göteborgslogen 
firade 100-årsjubileum. Fem logesyskon 

Vid bordet bl.a. br Hans, sy Helen, sy Jeanette och br Bo.

Vid bordet bl.a. sy Pia, sy Gugge, sy Lena M och sy Lena J.

LOGEN  Kärnan nr 608  
Helsingborg
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Vi tog in två nya medlemmar, mor och 
dotter, Ingrid Ask och Katarina Ask 
Svensson, 
här med MSL Åke Mellnert och O Ken-
neth Larsson

Våra två duktiga tjejer i köket, Engla och 
Liv hade god support av Sy Gertie och 
Sy Inger.

Vår Hedersmedlem Sy Karin Holmqvist 
tilldelades logens Medalj och TACK för 
allt arbete som Sy Karin lagt ner under 
sina 40 år i logen. Fantastiskt Sy Karin. 
Du är logens trygghet. Tusen Tack!
Det serverades god mat som vanligt. 
Duktiga systrar som fixat och trixat för att 
alla skulle bli mätta och nöjda. För visst 
smakar det bra med hemlagad mat efter 
en timme inne i logelokalen.

och bibliotek i början av 1900-talet. 
Nanny Palmqvist har fått ge namn åt 
Nanny Palmqvistskolan på Husensjö. 
Hon efterlyste en skola, som var anpassad 
efter varje barn och dess förutsättningar.
Efter ljussläckning och uttåg till musik bjöd 
systrarna på en god drink och stämningen 
steg inför maten. Förrätten som var 
patésnitt stod på bordet. Varmrätten var 
en jättegod ugnsbakad lax med mangosås 
och ris. Efter maten fick vi höra br Håkan 
Holmgren från Stockholmslogen, berätta 
om ”Jansoniterna”, som utvandrade från 
Biskopskulla i Uppland och bildade en 
koloni i Bishop Hill i Amerika.
Efter kaffe och god kaka avtackades de 
systrar som ansvarat för kvällen. Till 
sist blev det dragning på ett omfattande 
lotteri, innan vi bröt upp och begav oss 
hem i den mörka oktoberkvällen med 
ännu ett ljust minne./LH Eivor Höörgren

I Sanning och Enighet
Eivor Höörgren LH

Lördagen den 26 oktober 2024 var det 
på nytt dags att fira Vasa Högtidsmöte i 
Kristianstad.
Denna kväll samlades drygt 30 Vasa-
syskon i en festligt och höstlikt smyckad 
sal.

LOGEN  CHRISTIAN nr 617  
Kristianstad
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net förklaras i en gammal text med:
”Likt den förste af den stolta Vasaät-
tens konungar, söka vi här att ställa ett 
högt och ädelt mål framför oss”.
Och ädelt tycker jag verkligen att Vasa 
Ordens mål var, nämligen att beva-
ra svenska kulturtraditioner och det 
svenska språket.
Mina damer och herrar,
Logen här i Göteborg gör ett fantastiskt 
arbete! Det vill jag återigen tacka för!
Nu föreslår jag att vi alla reser oss upp 

och hyllar Vasa Orden av Amerika och 
Logen i Göteborg med ett fyrfaldigt leve 
följt av en skål.
Hurra, hurra, hurra, hurra! Och skål!

Källa – www.kungahuset.se – Talet finns 
publicerat på webbsidan Kungahuset / 
Startsida /Arkiv med rubriken
H.M. Konungens tal vid 100-årsjubileet 
av Vasa Orden av Amerika, logen i Gö-
teborg

Våra Recipiender fick mottaga var sin li-
ten blomma av vår VO Br Lennart Nils-
son.
Därefter höll Sy Katarina ett bejublat 
tacktal, att som nya medlemmar, mor och 
dotter, plötsligt fått så många härliga sys-
kon, det kändes underbart.

Efter maten bröts taffeln och det blev all-
sång under ledning av Sy Carina Nordin 
Mellnert.
Alla sjöng så nästan taket lyftes.

(sammanfattnig)
Herr Landshövding,
Medlemmar i Vasa Orden av Amerika,
Mina damer och herrar,
Jag vill börja med att tacka för en utsökt 
och trevlig bankett. Och för att jag har 
fått njuta av så vacker musik!
Men jag vill framför allt uttrycka min 
uppskattning över det fina arbete ni gör 
för att bibehålla och stärka de goda rela-
tionerna med USA. Och för att bevara det 
svenska arvet. Era insatser är verkligen 
värda att uppmärksamma!
Det gör vi idag när vi firar 100-årsjubileet 
av Vasa Orden av Amerikas första svens-
ka loge. Men vi hyllar också ett sekel av 
samhörighet, vänskap och kulturell ge-
menskap. Ett sekel som har förenat män-
niskor över kontinenter och generationer.
Jag vill börja med att tacka för en utsökt 
och trevlig bankett. Och för att jag har 
fått njuta av så vacker musik!
Men jag vill framför allt uttrycka min 
uppskattning över det fina arbete ni gör 
för att bibehålla och stärka de goda rela-
tionerna med USA. Och för att bevara det 
svenska arvet. Era insatser är verkligen 
värda att uppmärksamma!
Det gör vi idag när vi firar 100-årsjubileet 
av Vasa Orden av Amerikas första svens-
ka loge. Men vi hyllar också ett sekel av 
samhörighet, vänskap och kulturell ge-
menskap. Ett sekel som har förenat män-
niskor över kontinenter och generationer.
Många svenskar korsade Atlanten i 
hopp om en bättre framtid. För att be-
vara sina rötter skapade de Vasa Or-
den av Amerika. Bakgrunden till nam-forts. på sid. 21

Konungens högtidstal vid 
100-årsjubileet
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MEDLEMMAR

LL 628, Catherine Bringselius Nilsson
  & Göran Nilsson 
LL 631, Ingegerd & Ulf Alderlöf
LL 631, Marie & Olle Wickström
LL 634, Berit & Hans Bogren
LL 634, Kerstin & Calle Nilsson
LL 698, Karin & Claes Johansson 

LOGER

Storlogen
DL Norra Sverige nr 19
DL Södra Sverige nr 20
LL 608 Kärnan
LL 617 Christian 
LL 628 Calmare Nyckel 
LL 631 Tomelilla 
LL 634 Höganäs 
LL 698 Nybyggarna 

GOD JUL och GOTT NYTT ÅR 2025
tillönskas alla Vasavänner i DL Södra Sverige nr 20
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Det gällde att ha tränat inför Högtidsmö-
tet.
Denna gång övades sångerna hemma hos 
Sy Gunnel och Br Nils Olof.
Sy Carina var väl förberedd och med 
hjälp med musiken av Br Nils Olof och 
överseende av Br Åke, så gav övningen 
resultat och allt blev perfekt, då vi alla 

sjöng inne på logen. Tänk så bra att hela 
orkestern fick plats i Olles telefon.
Tack Carina, du är en riktig sångfågel. 
Tusen Tack!

Ja det var verkligen ett mycket härligt 
Högtidsmöte.
Tack alla som på olika sätt bidrog till 
denna fina stämning.

Nästa månad blir det Advents-/Julfest.
Hoppas att vi ses då, lördag den 23 no-
vember 2024
Hjärtligt Välkomna
CMA Gunnel Olsson
Lördagen den 23 november 2024 var det 
dags för Logen Christians sista möte för 
Höst-terminen.

Allt började som vi brukar, med våra vanliga 
ritualer i logesalen.
Som alltid fick vi lyssna till stämningsfull 
musik, vilken vår PS Nils Olof spelade.

När vi kom ut ur logesalen blev vi först 
serverade härlig julglögg, innan det var dags 
att sätta sig vi de vackert dukade borden i 
festsalen. 
Kvällens meny. Ett litet gott julbord med 
ägg och sill, griljerad julskinka med Br 
Svens starka senap, rödbetor, gurka, sallad.
Br Johans goda Jansons, köttbullar och 
prinskorv.
Bröd, korv ost.
Sy Gunnies Ris á la Malta med sylt och 
saftsås.
Efter maten var det dags för Sy Katarina 
att berätta om lite olika jultraditioner, vi 
sjöng gamla fina julsånger och Sy Kerstin 
läste dikten ”Tomten”, både i gammal och 
ny version.

forts. fr. sid. 16
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Våra duktiga tjejer i köket, Engla och 
Cornelia.

Kvällens matgrupp.

Den 16 november träffades 56 medlem-
mar för en högtidskväll i Överstens loka-
ler.
På programmet stod ballotering för två nya 
medlemmar som röstades in. Nya medlem-
mar som recipierade var Gudrun Hedåkers 
och Benny Tallhamn.
Birgitta och Milton Petersson fick mot-
taga 25-årsmärket för medlemskap. Bir-
gitta tackade för 25 fantastiska år som givit 
mycket.
FS:s Nils-Göran Johanssons rapport var 
positiv trots svåra ekonomiska tider.
Kulturledarens rapport handlade om 
Thanks giving och den tacksamhet vi alla i 
Sverige har anledning att känna inför våra 
levnadsvillkor. Vi saknar inget och har fred 
i vårt land.
Logehistorikerns rapport handlade om 

John W Johnson Ölandspojken som dröm-
de om USA och som blev Calmare Nyckel 
nr 628: s initiativtagare.
God mat serverades och kvällen förflöt un-
der gemytliga former.
Söndag den 17 november träffades vasa-
medlemmarna på Hossmo kyrkogård för 
att hedra minnet av logens stora välgörare 
John W Johnson med blommor och ljus. 
Vi inledde med varm dryck och pepparka-
kor som Ordförande Ole Torffvit och Kas-
sör Yvonne Sölvinger dukat upp i porten 
till Hossmo kyrkogård. Kulturledaren An-
nika Wallergård läste en kort biografi över 
John W Johnsons liv.
Kvällen var kall och månen sken förföriskt 
genom grenverket på de avlövade träden. 
Helgens två fantastiska evenemang med 
vasavänner som kommer att finnas med i 
minnet så länge man lever I ÄDELMOD, 
SANNING OCH ENIGHET.
Monica Jernetz LH

Nu var vi alla kaffesugna.
Det blev ett dignande kaffebord med 
hembakta kakor vilka systrarna, Yvonne, 
Ingrid o Gunnie var mästare för.
Klart att vi hade lotteri på gåvor inslagna 
som julklapp.
Alla som inte vunnit fick ett extra paket av 
Br Tommy. Fiffigt, eller hur?

Logen Christian tackar er alla för denna 
terminen och önskar
En riktigt GOD JUL och Ett GOTT 
NYTT ÅR 2025
CMA Gunnel Olsson

En liten bildkavalkad från kvällens fest.

Sy Brita Åkesson ledde allsången.

Massor av vinster till vårt lotteri.

Recipienderna Sy Gudrun Hedåkers 
och Br Benny Tallhamn med faddrar 
Br Göran och Sy Nettie.

Br Leif Ström och Br Lars-Åke 
Larsson.

25-årsjubilarerna Br Milton 
och Sy Birgittta Peteersson med 
tjänstgörande tjänstemän.

LOGEN  CALMARE NYCKEL 
nr 628         Kalmar
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om efter ytterligare någon timmes trevlig 
samvaro var det dags att bege sej hem efter 
ännu en trevlig eftermiddag och kväll. 

Anne-Maj Råberg
Kulturledare

Vasa Orden av Amerika, Logen Tomelilla 
nr 631 hade möte lördagen den 21 sep-
tember.
Det var den traditionella kräftfesten som 
vanligt ägde rum i Kverrestad Bygdegård, 
där ett 40-tal ordenssyskon samlats för att 
avnjuta medhavda kräftor, räkor, pajer och 
god dryck. Borden var vackert pyntade med 
färggranna dahlior, gröna kvistar med röda 
bär, röda äpplen och en och annan konst-
gjord kräfta. Det fanns också upphängda 
girlanger med kräfttema.
Mötet inleddes med högtidlig parenta-
tion över en ordenssyster som avlidit un-
der sensommaren. Sen vidtog de vanliga 
mötespunkter med redogörelse för eko-
nomi, rapporter mm. Det var ballote-
ring av fyra ordenssyskon som ansökt om 
medlemskap i vår Loge, två från Kalmar 
Logen och två från Logen Christian. LH 
Br. Bengt-Arne Åstradsson berättade från 
100-årsjubileet i Göteborg, där 13 perso-
ner från Logen i Tomelilla deltog och vår O 
Sy. Carola Örnhed, något nervös, höll tal 
som representant för södra Sveriges Loger.                                                                                                                                       
Vår konung, som är Vasas högste beskydda-
re, hedrade också jubileet med sin närvaro.
KL Sy. Anne-Maj Råberg berättade pas-
sande om Bombi Bit och Elis äventyrliga 
kräftfiske med Jöns Pumpare och Vrick-
lund. Mötet avslutades och då möttes vi 
i bygdegårdens park för en tipspromenad 
med kluriga frågor, som Sy. Britt Lantz och 
Br. Per-Willy Hansson ansvarade för. Bästa 
resultatet var elva rätt av tolv möjliga, vil-
ket vår O Sy. Carola Örnhed fick och belö-
nades med ett presentkort.
Så var det dags att plocka fram den med-
havda maten och det sörplades för glatta 
livet på kräftor och räkor. Därefter var det 
kaffedags med lottdragning. Så småning-

Systrarna L B C.

Efter tipspromenaden.

Vasa Orden av Amerika Lokallogen 
Tomelilla har haft utflykt under sommaren 
då ” VASA SYSTRAR VANDRADE I 
OLLES FOTSPÅR”
 Söndagen den tionde augusti var det några 
vasasystrar som träffades på Drakamöllan 
för att delta i kulturprojektet Älskade Olle. 
Han tillbringade tjugo år här på Österlen 
och skulle fyllt nittio år i år. Vi skulle vara 
med på en unik guidad tur i det vackra 
landskapet på Drakamöllan.
Vandringen inleddes med en god lunch 
på Drakamöllans Gårdshotell samtidigt 
som vår guide, kännaren Börje Bengtsson, 
berättade om Olle Adolphson och gården 
Drakamöllans historia. Vi fick även njuta 
av ett par av Olles visor, som framfördes 
av vissångaren Anders Anton. Därefter tog 
vandring sin början i strålande sol. Vi gick 
över vackert ljungklädda hedar och backar 
där vår guide berättade vidare om Olles liv 
här på Österlen. 
Vår trubadur underhöll oss då och då med 
Olles visor och hans underfundiga texter.  
Det blev några korta välbehövliga pauser då 
vattenflaskorna kom fram. Så småningom 
nådde vi målen, gårdarna Orelyckan, där 
kaffekorgen väntade, och Björshus, som 
var hemvist för Olle. Efter att ha sett oss 
omkring där och fått lyssna till fler visor 
och veta mer om Olles tid här, var det dags 
att återvända till Drakamöllan. Tillbaka 
trötta och svettiga, men nöjda med allt vi 
fått berättat och sjungit för oss, var det dags 
att bege sej hem efter en mycket lyckad och 
intressant eftermiddag.
Anne-Maj Råberg
Kulturledare

LOGEN  TOMELILLA nr 631  
Tomelilla
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Julframförande av medlemmar. 

Julframförande av medlemmar. 

VASA ORDEN FIRADE BAYERSK 
AFTON
Lördagen den 16 november samlades 
Vasa ordern i Kverrestads Bygdegård för 
att fira Bayersk afton. Flera av syskonen 
hade antagit uppmaningen att klä sej i 
bayersk stil, systrarna i vackra Dirnld 
klänningar och bröderna i Lederhasen. 
De vackert dukade borden var påpassligt 
pyntade i färgerna ljusblått och vitt, Bay-
erns färger.
Mötet inleddes med högtidlig parentation 
över en ordenssyster som avlidit. Sedan 
följde de sedvanliga mötespunkterna, 
ekonomi, olika rapporter med mera. 
Kulturledare Anne-Maj Råberg berättade 
om Bayerns tidvis stormiga historia från 
500- talet och fram till nutid. Logehisto-
riker Bengt-Arne berättade om de typiska 
kläderna, Dirnld och Lederhasen. Efter 
nationalsången avslutads mötet och det 
var dags att iordningsställa salen för mål-
tid. Den inleddes med ölprovning som 
Lisa Larsson ansvarade för. Hon berättade 
om de olika ölsorterna, sex stycken, som 
vi fick provsmaka, även alkoholfritt. Efter 
detta var det dags för mat som gick lite i 
oktoberfest-tecken med korvar, schnitzel, 
potatis/potatissallad, sauerkraut och vi lät 
oss väl smaka. Efter det smakade det bra 

Hela Gänget.

Julframförande av medlemmar. 

Vasa Orden av Amerika, Logen Tomelilla 
nr 631 hade högtidsmöte lördagen den 
19 oktober i Kverrestads Bygdegård i när-
varo av ett fyrtiotal Ordenssyskon. Tyvärr 
var det lite manfall pga. förkylningar mm. 
Efter mötets öppnande var det sedvanlig 
genomgång av budget, rapporter, skrivel-
ser och hälsningar från Ordenssyskon och 
andra loger. Fyra ordenssyskon hade ansökt 
om utträde ur logen, bl.a. av hälsoskäl, och 
dessa godkändes. Fyra nya Ordenssyskon 
hade sökt inträde hos oss, två från Kalmar 
Logen och två från Kristianstad Logen, häl-
sades välkomna.
KL Sy. Anne-Maj Råberg berättade om två 
unga systrar från Dalarna som reste över 
till Amerika 1926. Där fick de arbete som 

hembiträden, en av dem gifte sej med en 
svensk man och stannade kvar där hela li-
vet.
Efter Nationalsången avslutades mötet och 
det var dags att förbereda för maten som 
denna kväll bestod av fläskytterfilé med 
örtstekt potatis och en sagolikt god svamp-
sås, till efterrätt en mocca panacotta.  Ef-
ter denna utsökta måltid behövde vi röra 
på oss, då det var dags för dans till MM 
Br. Gerts Lantz härliga dansmusik. Efter 
ett par timmars aktivitet smakade det bra 
med kaffe och Sy. Ann- Christin Redhamre 
Svenssons smaskiga tårta och kvällen avslu-
tades med ytterligare en stunds trevligt um-
gänge innan det var dags att tacka varandra 
för en trevlig kväll och bege sej hemåt i 
höstmörkret. 

Anne-Maj Råberg
Kulturledare 

Nya medlemmar.

Honnörsbordet.

Julframförande av medlemmar. 
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Logen Höganäs nr 634 har beslutat att 
ägna hela höstterminen åt medlemsvärv-
ning och har därför bjudit in intresserade 
till våra möten via annonser i Helsingborgs 
Dagblad under rubriken Föreningsnytt. 
Till septembermötet, som hölls en sön-
dagseftermiddag, kom 8 gäster. När det 
ordinarie mötet avslutats bjöds gästerna in 
i logesalen för att få information om vår 
Orden. Gästerna fick också vara med om 
vår ljussläckningsceremoni och blev impo-
nerade av den värdiga avslutningen.
Vi fick därefter lyssna på ett intressant fö-
redrag av en pensionerad polis, som --> 

    -->      

3 och startar i september månad. Sedan 
ledde Britt Lanz en frågesport där frå-
gorna anknöt till det man fått lyssna till 
under kvällen och lite om tysk musik och 
t ex ”vilket år föll Berlinmuren”. Vi täv-
lade i lag om fyra, det var inga priser utan 
vi fick nöja oss med äran. Sedan var det 
lottdragning och efter det hade klockan 
hunnit bli rätt mycket, så det var dags att 
bege sej hem i höstmörkret efter en trev-
lig kväll.
Anne-Maj Råberg / Kulturledare 631

 Kö till smörgåstårtorna.

O Sy Anna-Brita tackar föredragshållaren.

Br Gunnar, Sy Britt-Marie och Sy Ingrid 
underhåller en av kvällens gäster.

Britt och Gert.

Novembermöte.

Ölprovning.

Carola och Lisa.

med kaffe och chokladmuffin.
Under kaffet berättade kulturledaren om 
hur oktoberfesterna började, 1810, och 
hur dessa har blivit populära och numera 
varar i 16 dagar istället för från början 
                -->    Anitha, Inger och Britt.

LOGEN  HÖGANÄS nr 634  
Höganäs



30 31

Sy Ulla, Br Per och Sy Vega njuter av maten. 

Musikantena Br Ingmar och Br Leif. Kvällens arrangörsgrupp tackas av O Sy 
Anna-Brita.

O Sy Anna-Brita med gästande Ordenssys-
kon. 

Nu ser vi fram emot vårt mysiga julmöte 
den 14 december då självaste Tomten bru-
kar dyka upp med klappar till alla snälla 
Vasasyskon.
PS Berit Bogren

berättade om sina år som polishundförare 
varefter det bjöds på en god smörgåstårta, 
kaffe och kaka.            
Den 12 oktober hölls logemöte med sed-
vanliga förhandlingar. Tillförordnad KL Sy 
Gertrud Green fortsatte den spännande be-
rättelsen om husaren och stortjuven Samu-
el Johan Lif som slutade sitt liv i Amerika. 
BLH Sy Ingrid Berg läste från ett tidnings-
urklipp från 1998 om att ”Fruntimmer och 
spritinköp hörde liksom inte ihop” en rolig 
historia från början av 1900-talet.
Denna gång hade 2 inbjudna gäster infun-
nit sig och när mötet avslutats förde CM 
in dem i logesalen där de fick information 
om vår verksamhet samt fick ta del av ljus-
släckningen. 
När salen dukats om för middag serverades 

oxjärpar med lingon och pressgurka, åtföljt 
av kaffe och hembakad kaka. Vi fick sedan 
lyssna till Bengt Nilssons kåseri om ”Gam-
la foton berättar” och fick se intressanta bil-
der från förr. Ett fängslande bildbevis från 
gångna tider.

Vid Brödernas afton den 16 november 
kunde O Sy Anna-Brita Martinsson hälsa 
10 gästande Ordenssyskon från Logerna 
Kärnan nr 608 och Nybyggarna nr 698 
välkomna.
Br Calle Nilsson läste upp förnomineringen 
av tjänstemän för 2025 och Br Leif Larsson 
uppmanade logesyskonen att anmäla sig 
för ett par vakanta tjänster.
Efter vanliga förhandlingar avslutades mö-
tet och deltagarna kunde mingla en stund 
medan salen dukades om till Mårtensfest i 
de skånska färgerna rött och gult. Våra egna 
eminenta musikanter, Br Ingmar Hansson 
på dragspel och Br Leif Larsson på gitarr, 
spelade upp en glad låt vid intåget i matsa-
len, och bröderna inbjöd till festen iklädda 
rutiga skjortor och typiska Edvard Persson-
hattar. Alla lät sig väl smaka av den goda 
majskycklingen med gåstillbehör, äpple-
kaka med vaniljsås och därefter kaffe med 
hembakade kakor, allt varvat med välkända 
Edvard Perssonlåtar som vi glatt sjöng med 
i.
Stämningen var hög hela kvällen och 
stämde verkligen med temat: En kväll med 
skånska klanger och glatt ”hygge”. Förkla-
ringen på ordet hygge är ”En mysig och 
varm atmosfär, där man tar sig tid att njuta 
av det goda livet tillsammans med männis-
kor man tycker om”, en mening som verk-
ligen stämmer med våra Vasamöten.

Sy Britt-Marie, Br Jan och Sy Ingrid tyckte 
maten smakade bra. 

Br Hans diskuterar med en av kvällens 
gäster. 
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Nedan följer ett utdrag ur det tal som 
Catherine Bringselius Nilsson höll 
på Minnesotadagen i Ljuder 2024:
Vasa Orden bildades av svenska utvandrare 
i USA år 1896. Då var trygghet och gemen-
skap med sina landsmän starka incitament 
för medlemskap, ett slags försäkringskassa 
kan man säga. Det finns mycket att säga 
om detta men jag går vidare till nästa stora 
händelse i Vasa Ordens historia.
Ett par årtionden senare, 1924, skulle 
nämligen denna organisation, få ny stor 
betydelse. 
Från båda sidor Atlanten ville man hålla 
kontakt med släkt och vänner. Vad var då 
enklare än att utgå från en organisation 
som redan fanns, Vasa Orden? Skillnaden 
var att i Sverige skulle logerna ha inriktning 

mot vänskap och kultur.
Ett pärlband av loger bildades över hela 
landet, men först var Logen Göteborg, som 
i år firar 100-årsjubileum. 
Vasa Orden kom att bli en brobyggare mel-
lan svenskar i Nordamerika och släkten i 
Sverige. 

2024 års Charlottamedaljör var Maud Ny-
berg Jonsson från Alfta. Hon har byggt upp 
Migranternas hus där med plats både för 
forskning och utställning. Hon ledde under 
många år dess emigrantregistreringsverksam-
het

Göran Nilsson, Göte Bengtsson, Monica 
Jernetz, Maureen Bengtsson, Catherine 
Bringselius och Magnus Jernetz Gustavsson 
representerade Vasa Orden.

Catherine Bringselius vid fanuppställningen.

Gunilla Grügiel Emigrantinstitutet. Biskop Moréus leder processionen.

Växjö manskör.

Catherine Bringselius och Maud Nyberg 
Jonsson.

Maureen Bengtsson,Carl Boberg, Catherine 
Bringselius och Göran Nilsson.Maud N J, Richard Grügiel och Lena Wibroe.

Musikunderhållning av Lindy Larsson.

Carl Boberg
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Till alla medlemmar i Vasa Orden av Amerika i Distriktslogen Södra Sverige Nr 20.                             
VASA SUPPORT CLUB bildades 2 april 2000.                                                                                                                                            
Alla vet att vi har ett minskande antal medlemmar i våra Loger även Loger har behövt 
läggas ner.      
Vi ser även att antalet medlemmar i Vasa Support Club minskat drastiskt.                                                                                                                             
Detta medför att Vasa Support Club fått mindre intäkter att stödja Lokallogernas med-
lemmar i dess arbete för Vasa Orden av Amerika och Distrikt Logen Södra Sverige Nr 20.                                                
Styrelsen i Vasa Support Club har nu tagit beslut att lägga ner sin verksamhet, detta på 
grund av det låga medlemsantalet cirka 10 % av medlemsantalet i DL 20. Detta gör att 
vi får mindre medel att stödja Logerna. VSC har under åren kunnat stödja Logerna med 
medel enligt våra stadgar.                                                                                                     
Enligt stadgar.                                                                                                                                         
Att inom Distriktslogen Södra Sverige Nr 20:s arbetsområde stödja.                                                   
Kulturaktiviteter, inom distriktet eller vid kontakter med USA och Kanada.           
Ungdomsverksamhet, ex. rekrytering, ungdomsutbyte Sverige-USA-Kanada.                           
Stipendier, till ungdomar, företrädesvis medlemmar av 
Vasa Orden av Amerika eller barn/barnbarn till dessa.                                                                                                                                           
      
Information om Vasa Orden av Amerika och rekrytering av nya medlemmar samt övrigt 
som kan vara till gagn för Distriktlogen Södra Sverige Nr 20 eller dess Lokalloger och 
enskilda medlemmar. Till dessa ändamål har Logerna och dess medlemmar kunnat söka 
stöd från VASA SUPPORT CLUB.   
Vi i styrelsen hoppas att alla förstår vårt beslut med vårt arbete i Vasa Support Club.             
Årsavgiften var 30 kr/medlem. Och Lokalloger 100 kr.                                                                                                                                              
Styrelsen kommer att avluta VSC från och med december 2024.                                                                                                                                            
                                                                
Styrelsen består av. 
Ordförande:  Br. Åke Mellnert
Sekreterare:  Sy. Ingrid Cannerhagen
Kassör:  Br. Bengt Hammargren
Ledamot:  Br. Knut Rosenkvist
Ledamot:  Br. Bengt-Arne Åstradsson  

Nybyggarna nr 698 hade den 2 no-
vember Högtidsmöte med reception och 
bankett .
Det var ett fint möte med endast 24 egna 
logesyskon, lyckligtvis hade vi 3 gäs-
tande syskon från Tomelilla nr 631 och 
Höganäs nr 634 samt 5 recipiender.
O br Mats lät föra in och välkomnade 
VDS Sy Britt Lantz Logen Tomelilla nr 
631,O Sy Anna-Brita Martinsson Logen 
Höganäs nr 634 samt vår egen HM Br 
Rolf Hansson. Vidare hälsades de övriga 
gästande och egna syskon välkomna, 
Reception hölls för Håkan Holmgren, 
Lena Nyman, Bengt Norrving samt Åsa 
och Magnus Herbst, Dessa intogs i vår 
Orden och hälsades välkomna som nya 

syskon.
Ytterligare tre recipiender har balloterats 
in, men de kunde inte närvara vid recep-
tionen.
och skall recipiera vid februarimötet.
Under den följande banketten hölls sed-
vanliga tal och de nya syskonen tackade 
genom Sy Åsa Herbst.
Logen Nybyggarna lyckönskades till de 
nya syskonen.

Claes Johansson/PS

Nya nedlemmar

Samling

Myshörnan

LOGEN  NYBYGGARNA 
nr 698  Ängelholm
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